

OPGC Data warehouse

Legal notice and terms of service

English and French version.

Legal Notice

The information collected is subject to computer processing intended for the management and dissemination of research data from the 'Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand' (OPGC). In accordance with the law 'Informatique et Libertés' of January 6, 1978, you have the right to access and rectify information concerning you. You may also, for legitimate reasons, object to the processing of data concerning you.

You can exercise this right by writing to doi@opgc.fr

The 'OPGC data warehouse' platform available from the website <https://www.opgc.fr/DOI>, is an open repository for sharing and preserving research data produced, collected and curated at the OPGC.

The service and the data are hosted by the OPGC:

Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand

Campus universitaire des Cézeaux

4 av. Blaise Pascal

TSA 60026

CS 60026

63178 Aubière Cedex



Terms of service

Access to *OPGC data warehouse*, both its consultation, upload and download of resources (data and metadata), are subject to compliance with the following conditions and terms:

- 1) *OPGC data warehouse* is a repository for storage, management and dissemination of research, educational and informational resources. resources are referenced by link or made available according to sharing conditions defined on a case-by-case basis.
- 2) Unless otherwise stated, *OPGC data warehouse* metadata is freely reusable under the Creative Commons CC0 license. The download of email addresses contained on the *OPGC data warehouse* platform is not allowed.
- 3) These Terms of Service, hereinafter ToS, may be subject to change or update at any time and without warning by the Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand.
- 4) Platform contributors are those entitled to deposit resources on *OPGC data warehouse*. The contributor guarantees that the resources are disseminable and that they comply with the applicable legal provisions in force and in particular the provisions relating to personal data, sensitive data, the protection of privacy and intellectual property rights.
- 5) The Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand reserves the right, without warning, in its own judgment and without incurring any liability, to change and/or remove content that is inappropriate or unrelated to the OPGC and to limit or remove access to a contributor if it considers that its use of *OPGC data warehouse* violates these Terms, applicable laws in force or the rights of third parties.
- 6) Each user undertakes to comply with the conditions of license of use applicable to the resources consulted and/or downloaded and/or reused. The download and/or use of *OPGC data warehouse* resources does not transfer any intellectual property rights to the user thereof.
- 7) In cases where users are authorized to download the resources, the use that is made of these resources must respect the content of the associated license and in any case, must at least cite the DOI of the Resource (i.e <https://doi.org/10.25519/xxxx-xxxx>), regarding the 'How to cite' mention.
- 8) The user is responsible for the use he makes of the Resource and can in no way hold the Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand responsible for its download or use. Any Resource is provided "as is".

Mentions légales

Les informations recueillies font l'objet d'un traitement informatique destiné à la gestion et à la diffusion des données de recherche de l'Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand (OPGC). Conformément à la loi « Informatique et Libertés » du 6 janvier 1978, vous bénéficiez d'un droit d'accès et de rectification aux informations qui vous concernent. Vous pouvez également, pour des motifs légitimes, vous opposer au traitement des données vous concernant.

Vous pouvez exercer ce droit en écrivant à doi@opgc.fr.

L'entrepôt de données de l'OPGC, disponible à partir du site internet <https://www.opgc.fr/DOI> est un entrepôt ouvert pour le partage et la conservation des données de recherche produits, collectés et conservés à l'OPGC.

Le service et les données sont hébergées par l'OPGC:

Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand

Campus universitaire des Cézeaux

4 av. Blaise Pascal

TSA 60026

CS 60026

63178 Aubière Cedex

Conditions générales d'utilisation

L'accès à *l'entrepôt de données de l'OPGC*, tant sa consultation, le téléversement que le téléchargement de ressources (données et métadonnées), sont subordonnés au respect des conditions et termes suivants :

- 1) *L'entrepôt de données de l'OPGC* est un entrepôt de stockage, de gestion et de diffusion, par un référencement de lien ou par une mise à disposition des ressources issues de la recherche, pédagogiques et informationnelles, selon des conditions de partage définies au cas par cas.
- 2) Sauf indication contraire, les métadonnées de *l'entrepôt de données de l'OPGC* sont librement réutilisables sous la licence Creative Commons CC0. Le téléchargement des adresses électroniques contenues sur *l'entrepôt de données de l'OPGC* n'est pas autorisé.
- 3) Les présentes Conditions Générales d'Utilisation, ci-après CGU, peuvent faire l'objet d'un changement ou d'une mise à jour, à tout moment et sans avertissement par l' Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand .
- 4) Les contributeurs de la plateforme sont les personnes ayant droit à déposer des ressources sur *l'entrepôt de données de l'OPGC*. Le contributeur garantit que les ressources sont diffusables et qu'elles sont conformes aux dispositions légales applicables en vigueur et notamment aux dispositions relatives aux données personnelles, aux données sensibles, à la protection de la vie privée et aux droits de propriété intellectuelle.
- 5) L'Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand se réserve le droit, sans avertissement, à son propre jugement et sans engager sa responsabilité, de changer et/ou de supprimer un contenu inopportun ou sans lien avec l'OPGC et de limiter ou d'enlever l'accès à un contributeur s'il considère que son usage de *l'entrepôt de données de l'OPGC* viole les présentes CGU, les lois applicables en vigueur ou les droits des tiers.
- 6) Chaque utilisateur s'engage à respecter les conditions de licence d'utilisation applicables aux ressources consultées et/ou téléchargées et/ou réutilisées. Le téléchargement et/ou l'utilisation de ressources de *l'entrepôt de données de l'OPGC* ne transfère aucun droit de propriété intellectuelle à l'utilisateur sur celles-ci.
- 7) Dans les cas où les utilisateurs sont autorisés à télécharger les ressources, l'usage qui est fait de ces ressources doit respecter le contenu de la licence associée et dans tous les cas, doit à minima citer le DOI de la Ressource (i.e <https://doi.org/10.25519/xxxx-xxxx>), en respectant la mention "How to cite".
- 8) L'utilisateur est responsable de l'usage qu'il fait de la Ressource et ne peut tenir en aucun cas l' Observatoire de Physique du Globe de Clermont-Ferrand responsable du fait de son téléchargement ou de son utilisation. Toute Ressource est fournie « en l'état ».

